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Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ανθή Αγγελοπούλου • [email protected] Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο
Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών - Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback.
Πιο συγκεκριμένα, κατέθεσε αίτηση ακύρωσης ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της
υπ' αριθμ. ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023 απόφαση του Υπουργού Υγείας ("Επιτρεπόμενα όρια
δαπανών του Εθνικού Οργανισμού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας - Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για
παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής
διατροφής", ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023), κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό
επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από
φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια φυσικοθεραπείας. Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν
τους καταβλήθηκε και αφαιρέθηκε από τα δεδουλευμένα τους, ήταν 23.000.000 ευρώ. Ο
Π.Σ.Φ., από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα
clawback) στους συμβεβλημένους με τον...
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Στα Ιωάννινα η Γενική Συνέλευση Αντιπροσώπων Πανελληνίου Συλλόγου
Φυσικοθεραπευτών
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στις 7,8,9 Ιουλίου 2023 θα διεξαχθεί στα Ιωάννινα η τακτική Γενική Συνέλευση Αντιπροσώπων
του Πανελληνίου Συλλόγου Φυσικοθεραπευτών (Π.Σ.Φ) με φυσική παρουσία, στο ξενοδοχείο
Grand Serai Hotel. Η Γενική Συνέλευση Αντιπροσώπων είναι το ανώτατο όργανο διοίκησης του
Π.Σ.Φ. και αποφασίζει για κάθε θέμα που ανάγεται στους σκοπούς του Συλλόγου.
Οι εκλεγμένοι αντιπρόσωποι θα συνεδριάσουν για τρεις (3) ημέρες και εκτός του οικονομικού
προϋπολογισμού του έτους 2023, του οικονομικού απολογισμού του έτους 2022 και του
διοικητικού απολογισμού του ΚΔΣ του έτους 2022, θα τεθούν προς συζήτηση και άλλα
φλέγοντα ζητήματα που αφορούν τον κλάδο των φυσικοθεραπευτών, όπως:
1) τα κέντρα μεταλυκειακής εκπαίδευσης-κολλέγια και η αναγνώριση επαγγελματικών
δικαιωμάτων στους αποφοίτους τους, εξισώνοντας τους με τους αποφοίτους των Ελληνικών
Πανεπιστημίων
2) οι μετεκπαιδεύσεις-εξειδικεύσεις για το επάγγελμα του φυσικοθεραπευτή βάσει των
διατάξεων του νέου ν. 4999/2022,
3) Η διερεύνηση της δυνατότητας και η συζήτηση για τη χορήγηση αδειών εργαστηρίων
φυσικοθεραπείας από τον Π.Σ.Φ
4) Αναθεώρηση του θεσμού των πειθαρχικών συμβουλίων που προβλέπονται από το σχετικό
Νόμο 3599/2007 και η διερεύνηση της δυνατότητας και των τρόπων για την ταχύτερη και
αποτελεσματικότερη στη λειτουργία τους
Τέλος τα μέλη θα έχουν την ευκαιρία να ενημερωθούν και να συζητήσουν για:
Α) το νέο κώδικα δεοντολογίας του επαγγέλματος που έχει δημοσιευτεί στο ΦΕΚ,
Β) για τη λειτουργία του θεσμού του μητρώου εργαστηρίων φυσικοθεραπείας που θα
διορθώσει πολλά από τα κακώς κείμενα
Γ) για την εξέλιξη της διαδικασίας της σύστασης και της δημιουργίας Ταμείου Επαγγελματικής
Ασφάλισης για τους φυσικοθεραπευτές
Δ) για τις νέες ενέργειες της διοίκησης του Π.Σ.Φ σχετικά με την μετάβαση στην ψηφιακή εποχή
με την εγκατάσταση ηλεκτρονικού πρωτοκόλλου και την ψηφιοποίηση του παλιού αρχείου
πρωτοκόλλου
Οι φυσικοθεραπευτές που συμμετέχουν είναι εκλεγμένοι από τα 28 Περιφερειακά Τμήματα από
όλη της Ελλάδα και θα έχουν της ευκαιρία οι ίδιοι και οι συνοδοί τους να θαυμάσουν τον φυσικό
και ιστορικό πλούτο της περιοχής των Ιωαννίνων και της Ηπείρου.
Ο Πρόεδρος του Π.Σ.Φ Πέτρος Λυμπερίδης δήλωσε: “Στα Ιωάννινα αυτό το τριήμερο χτυπάει η
καρδιά της φυσικοθεραπείας. Πήραμε την απόφαση να διεξαχθεί αυτή η γενική συνέλευση στα
Ιωάννινα γιατί απλά Ελλάδα δεν είναι μόνο η Αθήνα και η πόλη των Ιωαννίνων και της
ευρύτερης περιοχής έχει μια ξεχωριστή θέση στην Ιστορία, στον Πολιτισμό στον φυσικό πλούτο
και στην καρδιά μας”.
Η Πρόεδρος του Περιφερειακού Τμήματος Ιωαννίνων, Άρτης, Πρεβέζης και Θεσπρωτίας
Ευαγγελία Παπαχρήστου δήλωσε: “Με χαρά θα φιλοξενήσουμε τις εργασίες της γενικής
συνέλευσης του Π.Σ.Φ στην Πόλη των Ιωαννίνων και θα έχουμε την ευκαιρία να συζητήσουμε
και τα προβλήματα των συναδέλφων της απομακρυσμένης περιοχής της Ηπείρου και βέβαια
να πάρουμε τις αποφάσεις εκείνες που θα ωθήσουν την Επιστήμη μας μπροστά.”
Tags: ΦΥΣΙΚΟΘΕΡΑΠΕΙΑ
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Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Επιχειρήσεις
05 Ιουλίου 2023
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών –
Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback. Πιο συγκεκριμένα, κατέθεσε αίτηση ακύρωσης
ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ.…Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι
Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback - Η ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ
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Στο ΣτΕ οι φυσικοθεραπευτές για το clawback- Χάνουν 23 εκ. ευρώ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο ΣτΕ οι φυσικοθεραπευτές για το clawback- Χάνουν 23 εκ. ευρώ
05/07/2023
1649
ΑρχικήTOP NEWS
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγαν οι φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του
clawback. Πιο συγκεκριμένα, ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών – Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ
κατέθεσε αίτηση ακύρωσης ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ.
ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023 απόφαση του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια δαπανών
του Εθνικού Οργανισμού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας – Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για
παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής
διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023), κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό
επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από
φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια φυσικοθεραπείας.
ΔΩΡΕΑΝ ΕΓΓΡΑΦΗ ΣΤΟ NEWSLETTER
Ο Π.Σ.Φ., – αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση – από την πρώτη στιγμή της επιβολής του
μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα clawback) στους συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ
φυσικοθεραπευτές, είχε αντιδράσει έντονα, τονίζοντας τον εντελώς άδικο χαρακτήρα του
συγκεκριμένου μέτρου, που περιορίζει δραστικά το ύψος των ήδη συμφωνημένων απολαβών
τους.
Οι τότε ηγεσίες του υπουργείου Υγείας και του ΕΟΠΥΥ, ως δικαιολογητική βάση για την
επιβολή του εν λόγω μέτρου, προέβαλαν την ανάγκη αντιμετώπισης της οξείας δημοσιονομικής
κρίσης, που υπαγόρευε την συγκράτηση της δαπάνης του ΕΟΠΥΥ εντός των ορίων του
λεγόμενου κλειστού προϋπολογισμού, ως απόρροια «μνημονιακής» υποχρέωσης της χώρας
μας. Σήμερα, ωστόσο, τα δεδομένα έχουν αλλάξει.
Σύμφωνα με τις δηλώσεις του ίδιου του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη, η άρση της εποπτείας
την 20η Αυγούστου 2022, «…κλείνει έναν δωδεκαετή κύκλο που έφερε πόνο στους πολίτες,
καθήλωση στην οικονομία και διχασμό στην κοινωνία», ενώ ταυτόχρονα «…σηματοδοτεί το
τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους: δυσβάσταχτοι φόροι και
περικοπές μισθών και συντάξεων».
“Οι Φυσικοθεραπευτές υφίστανται το ληστρικό μέτρο του clawback”
Δυστυχώς όμως, φαίνεται ότι οι Φυσικοθεραπευτές και τα συναφή επαγγέλματα υγείας τα
οποία υφίστανται το ληστρικό μέτρο του clawback, βρίσκονται, για ανεξήγητους λόγους, στο
στόχαστρο της κυβέρνησης, η οποία συνεχίζει να «σφυρίζει αδιάφορα» στις εκκλήσεις για την
κατάργηση του συγκεκριμένου μέτρου, τονίζει ο ΠΣΦ και προσθέτει ότι το χειρότερο δε είναι
ότι, το υπουργείο Υγείας και τα συναρμόδια υπουργεία, αρνούνται να κάνουν οποιοδήποτε
βήμα προς την κατεύθυνση της απάλειψης αυτής της αδικίας.
Ο Π.Σ.Φ. έχει καταθέσει σειρά προτάσεων, όπως π.χ. την αύξηση του κλειστού
προϋπολογισμού του ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται στην
πραγματική ετήσια ζήτηση ή τον συμψηφισμό του clawback με δαπάνες R&D και επενδυτικών
σχεδίων για τα εργαστήρια φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους κλάδους. Εντούτοις, οι
αρμόδιοι φορείς κωφεύουν.
Κατόπιν όλων αυτών, ο Π.Σ.Φ., εξαντλώντας τα νόμιμα μέσα, αποφάσισε να προσφύγει στο
ΣτΕ για την κατάργηση του ληστρικού μνημονιακού μέτρου του clawback, καθώς θεωρεί
επιεικώς απαράδεκτη τη στάση του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου Υγείας και των συναρμόδιων
υπουργείων, που συνεχίζουν την ισχύ ενός μνημονιακού μέτρου, που επιβλήθηκε σε άλλες
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εποχές, όπου προτεραιότητα ήταν η σωτηρία ενός έθνους από την οικονομική καταστροφή.
Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση αυτής της “ληστείας”.
Ο Πρόεδρος του Π.Σ.Φ Πέτρος Λυμπερίδης δήλωσε για το θέμα: «Δεν είναι δυνατόν να
συνεχίσουμε να δεχόμαστε την αφαίμαξη από τις συμφωνημένες αμοιβές μας, για υπηρεσίες
που αποδεδειγμένα παρέχουν.
Χάνουν 23 εκατ. ευρώ από τα δεδουλευμένα τους
Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν καταβλήθηκε στους φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε
από τα δεδουλευμένα τους, λόγω των ληστρικών μέτρων ήταν 23.000.000 ευρώ.
Πρέπει να καταλάβει η Κυβέρνηση ότι με 78.000.000 ευρώ δεν μπορούν να καλυφθούν οι
ανάγκες 11.000.000 πολιτών για φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με τον ίδιο πληθυσμό,
δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή 700.000.000 ευρώ.
Για τον κλάδο των φυσικοθεραπευτών, δεν ισχύουν καν τα γελοία και απαράδεκτα
επιχειρήματα της “τεχνητής ζήτησης” και της “εικονικής εκτέλεσης”, καθώς οι φυσικοθεραπευτές
δεν μπορούν οι ίδιοι να συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που πραγματοποιούν, πολύ
περισσότερο δε πλέον από τη στιγμή που για να κατατεθεί ένα παραπεμπτικό, απαιτείται η
εισαγωγή κωδικού μιας χρήσης (OTP), τον οποίο αποστέλλει ο ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό κινητό
του ασφαλισμένου και αυτός τον γνωστοποιεί στον φυσικοθεραπευτή, ΜΟΝΟ εάν προσέλθει
και εκτελέσει τις συνεδρίες.
Το απαράδεκτο μνημονιακό μέτρο, το οποίο “βολεύει” τις κυβερνήσεις αλλά καταστρέφει
οικονομικά εμάς και τις οικογένειές μας, πρέπει να λάβει τέλος και γι΄ αυτό προσφύγαμε στο
Συμβούλιο της Επικρατείας ζητώντας δικαίωση, ενώ παράλληλα ζητάμε επείγουσα συνάντηση
με το νέο Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη».
Κάντε like στη σελίδα μας στο facebook για να μαθαίνετε όλα τα νέα
ΕΤΙΚΕΤΤΕΣclawbackΕΟΠΥΥΚυριάκος ΜητσοτάκηςΠΣΦφυσικοθεραπείαΦυσικοθεραπευτής
Προηγούμενο άρθροSanofi: Νέα σειρά Podcasts σχετικά με την Πολλαπλή Σκλήρυνση
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Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ζητούν επείγουσα συνάντηση με το νέο Υπουργό Υγείας Μ. Χρυσοχοΐδη
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών –
Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback. Πιο συγκεκριμένα, κατέθεσε αίτηση ακύρωσης
ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ. ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023
απόφαση του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια δαπανών του Εθνικού Οργανισμού
Παροχής Υπηρεσιών Υγείας – Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και
ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023),
κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις
παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια
φυσικοθεραπείας. Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν τους καταβλήθηκε και αφαιρέθηκε από
τα δεδουλευμένα τους, ήταν 23.000.000 ευρώ.
Ο Π.Σ.Φ., από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα
clawback) στους συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ φυσικοθεραπευτές, είχε αντιδράσει έντονα,
τονίζοντας τον εντελώς άδικο χαρακτήρα του συγκεκριμένου μέτρου, που περιορίζει δραστικά
το ύψος των ήδη συμφωνημένων απολαβών τους.
Οι τότε ηγεσίες του υπουργείου Υγείας και του ΕΟΠΥΥ, ως δικαιολογητική βάση για την
επιβολή του εν λόγω μέτρου, προέβαλαν την ανάγκη αντιμετώπισης της οξείας δημοσιονομικής
κρίσης, που υπαγόρευε την συγκράτηση της δαπάνης του ΕΟΠΥΥ εντός των ορίων του
λεγόμενου κλειστού προϋπολογισμού, ως απόρροια «μνημονιακής» υποχρέωσης της χώρας
μας.
Σύμφωνα με τις δηλώσεις του ίδιου του πρωθυπουργού Κωνσταντίνου Μητσοτάκη, η άρση της
εποπτείας την 20η Αυγούστου 2022, «…κλείνει έναν δωδεκαετή κύκλο που έφερε πόνο στους
πολίτες, καθήλωση στην οικονομία και διχασμό στην κοινωνία», ενώ ταυτόχρονα
«…σηματοδοτεί το τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους:
δυσβάσταχτοι φόροι και περικοπές μισθών και συντάξεων».
Δυστυχώς όμως όπως επισημαίνει ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών, φαίνεται ότι
οι Φυσικοθεραπευτές και τα συναφή επαγγέλματα υγείας τα οποία υφίστανται το ληστρικό
μέτρο του clawback, βρίσκονται, για ανεξήγητους λόγους, στο στόχαστρο της κυβέρνησης, η
οποία συνεχίζει να «σφυρίζει αδιάφορα» στις εκκλήσεις. για την κατάργηση του συγκεκριμένου
μέτρου. Το χειρότερο δε είναι ότι, το υπουργείο Υγείας και τα συναρμόδια υπουργεία,
αρνούνται να κάνουν οποιοδήποτε βήμα προς την κατεύθυνση της απάλειψης αυτής της
αδικίας.
Ο Π.Σ.Φ. έχει καταθέσει σειρά προτάσεων, όπως π.χ. την αύξηση του κλειστού
προϋπολογισμού του ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται στην
πραγματική ετήσια ζήτηση ή τον συμψηφισμό του clawback με δαπάνες R&D και επενδυτικών
σχεδίων για τα εργαστήρια φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους κλάδους. Εντούτοις, οι
αρμόδιοι φορείς κωφεύουν.
Κατόπιν όλων αυτών, ο Π.Σ.Φ., εξαντλώντας τα νόμιμα μέσα, αποφάσισε να προσφύγει στο
ΣτΕ για την κατάργηση του ληστρικού μνημονιακού μέτρου του clawback, καθώς θεωρεί
επιεικώς απαράδεκτη τη στάση του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου Υγείας και των συναρμόδιων
υπουργείων, που συνεχίζουν την ισχύ ενός μνημονιακού μέτρου, που επιβλήθηκε σε άλλες
εποχές, όπου προτεραιότητα ήταν η σωτηρία ενός έθνους από την οικονομική καταστροφή.
Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση αυτής της “ληστείας”, επισημαίνει ο πρόεδρος
του Π.Σ.Φ Πέτρος Λυμπερίδης συμπληρώνοντας «Δεν είναι δυνατόν να συνεχίσουμε να
δεχόμαστε την αφαίμαξη από τις συμφωνημένες αμοιβές μας, για υπηρεσίες που

https://www.naftemporiki.gr/health/1490728/sto-ste-prosefygan-ek-neoy-oi-fysikotherapeytes-gia-tin-akyrosi-toy-clawback/


https://www.naftemporiki.gr/

 Publication date: 05/07/2023 16:15

 Similar Stats ranking (Greece): 71

 link

αποδεδειγμένα παρέχουν. Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν καταβλήθηκε στους
φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε από τα δεδουλευμένα τους, λόγω των ληστρικών μέτρων
ήταν 23.000.000 ευρώ. Πρέπει να καταλάβει η Κυβέρνηση ότι με 78.000.000 ευρώ δεν
μπορούν να καλυφθούν οι ανάγκες 11.000.000 πολιτών για φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με
τον ίδιο πληθυσμό, δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή 700.000.000 ευρώ. Για τον κλάδο
των φυσικοθεραπευτών, δεν ισχύουν καν τα γελοία και απαράδεκτα επιχειρήματα της
“τεχνητής ζήτησης” και της “εικονικής εκτέλεσης”, καθώς οι φυσικοθεραπευτές δεν μπορούν οι
ίδιοι να συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που πραγματοποιούν, πολύ περισσότερο δε πλέον
από τη στιγμή που για να κατατεθεί ένα παραπεμπτικό, ΑΠΑΙΤΕΙΤΑΙ Η ΕΙΣΑΓΩΓΗ κωδικού
μιας χρήσης (OTP), τον οποίο αποστέλλει ο ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό κινητό του ασφαλισμένου
και αυτός τον γνωστοποιεί στον φυσικοθεραπευτή, ΜΟΝΟ εάν προσέλθει και εκτελέσει τις
συνεδρίες. Το απαράδεκτο μνημονιακό μέτρο, το οποίο “βολεύει” τις κυβερνήσεις αλλά
καταστρέφει οικονομικά εμάς και τις οικογένειές μας, πρέπει να λάβει τέλος και γι΄ αυτό
προσφύγαμε στο Συμβούλιο της Επικρατείας ζητώντας δικαίωση, ενώ παράλληλα ζητάμε
επείγουσα συνάντηση με το νέο Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη».
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Στο ΣτΕ οι φυσικοθεραπευτές για το clawback – Χάνουν 23 εκατ. ευρώ από τα
δεδουλευμένα τους
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
από healthstories
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγαν οι φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του
clawback. Πιο συγκεκριμένα, ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών – Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ
κατέθεσε αίτηση ακύρωσης ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ.
ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023 απόφαση του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια δαπανών
του Εθνικού Οργανισμού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας – Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για
παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής
διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023), κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό
επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από
φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια φυσικοθεραπείας. Ο , – αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση
– από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα clawback)
στους συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ φυσικοθεραπευτές, είχε αντιδράσει έντονα, τονίζοντας
τον εντελώς άδικο χαρακτήρα του συγκεκριμένου μέτρου, που περιορίζει δραστικά το ύψος των
ήδη συμφωνημένων απολαβών τους. Οι τότε ηγεσίες του υπουργείου Υγείας και του ΕΟΠΥΥ,
ως δικαιολογητική βάση για την επιβολή του εν λόγω μέτρου, προέβαλαν την ανάγκη
αντιμετώπισης της οξείας δημοσιονομικής κρίσης, που υπαγόρευε την συγκράτηση της
δαπάνης του ΕΟΠΥΥ εντός των ορίων του λεγόμενου κλειστού προϋπολογισμού, ως
απόρροια «μνημονιακής» υποχρέωσης της χώρας μας. Σήμερα, ωστόσο, τα δεδομένα έχουν
αλλάξει. Σύμφωνα με τις δηλώσεις του ίδιου του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη, η άρση της
εποπτείας την 20η Αυγούστου 2022, «…κλείνει έναν δωδεκαετή κύκλο που έφερε πόνο στους
πολίτες, καθήλωση στην οικονομία και διχασμό στην κοινωνία», ενώ ταυτόχρονα
«…σηματοδοτεί το τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους:
δυσβάσταχτοι φόροι και περικοπές μισθών και συντάξεων». Δυστυχώς όμως, φαίνεται ότι οι
Φυσικοθεραπευτές και τα συναφή επαγγέλματα υγείας τα οποία υφίστανται το ληστρικό μέτρο
του clawback, βρίσκονται, για ανεξήγητους λόγους, στο στόχαστρο της κυβέρνησης, η οποία
συνεχίζει να «σφυρίζει αδιάφορα» στις εκκλήσεις για την κατάργηση του συγκεκριμένου
μέτρου, τονίζει ο ΠΣΦ και προσθέτει ότι το χειρότερο δε είναι ότι, το υπουργείο Υγείας και τα
συναρμόδια υπουργεία, αρνούνται να κάνουν οποιοδήποτε βήμα προς την κατεύθυνση της
απάλειψης αυτής της αδικίας. Ο Π.Σ.Φ. έχει καταθέσει σειρά προτάσεων, όπως π.χ. την
αύξηση του κλειστού προϋπολογισμού του ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, έτσι ώστε να
ανταποκρίνεται στην πραγματική ετήσια ζήτηση ή τον συμψηφισμό του clawback με δαπάνες
R&D και επενδυτικών σχεδίων για τα εργαστήρια φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους
κλάδους. Εντούτοις, οι αρμόδιοι φορείς κωφεύουν. Κατόπιν όλων αυτών, ο Π.Σ.Φ.,
εξαντλώντας τα νόμιμα μέσα, αποφάσισε να προσφύγει στο ΣτΕ για την κατάργηση του
ληστρικού μνημονιακού μέτρου του clawback, καθώς θεωρεί επιεικώς απαράδεκτη τη στάση
του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου Υγείας και των συναρμόδιων υπουργείων, που συνεχίζουν την
ισχύ ενός μνημονιακού μέτρου, που επιβλήθηκε σε άλλες εποχές, όπου προτεραιότητα ήταν η
σωτηρία ενός έθνους από την οικονομική καταστροφή.
Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση αυτής της “ληστείας”. Ο Πρόεδρος του Π.Σ.Φ
δήλωσε για το θέμα: «Δεν είναι δυνατόν να συνεχίσουμε να δεχόμαστε την αφαίμαξη από τις
συμφωνημένες αμοιβές μας, για υπηρεσίες που αποδεδειγμένα παρέχουν. Μόνο το έτος 2022,
το ποσό που δεν καταβλήθηκε στους φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε από τα δεδουλευμένα
τους, λόγω των ληστρικών μέτρων ήταν 23.000.000 ευρώ. Πρέπει να καταλάβει η Κυβέρνηση
ότι με 78.000.000 ευρώ δεν μπορούν να καλυφθούν οι ανάγκες 11.000.000 πολιτών για

https://healthstories.gr/ygeia-health/77129/sto-ste-oi-fysikotherapeytes-gia-to-clawback-chanoyn-23-ekat-eyro-apo-ta-dedoyleymena-toys/


https://healthstories.gr/

 Publication date: 05/07/2023 14:30

 Similar Stats ranking (Greece): 2434

 link

φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με τον ίδιο πληθυσμό, δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή
700.000.000 ευρώ. Για τον κλάδο των φυσικοθεραπευτών, δεν ισχύουν καν τα γελοία και
απαράδεκτα επιχειρήματα της “τεχνητής ζήτησης” και της “εικονικής εκτέλεσης”, καθώς οι
φυσικοθεραπευτές δεν μπορούν οι ίδιοι να συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που
πραγματοποιούν, πολύ περισσότερο δε πλέον από τη στιγμή που για να κατατεθεί ένα
παραπεμπτικό, κωδικού μιας χρήσης (OTP), τον οποίο αποστέλλει ο ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό
κινητό του ασφαλισμένου και αυτός τον γνωστοποιεί στον φυσικοθεραπευτή, ΜΟΝΟ εάν
προσέλθει και εκτελέσει τις συνεδρίες.
Το απαράδεκτο μνημονιακό μέτρο, το οποίο “βολεύει” τις κυβερνήσεις αλλά καταστρέφει
οικονομικά εμάς και τις οικογένειές μας, πρέπει να λάβει τέλος και γι΄ αυτό προσφύγαμε στο
Συμβούλιο της Επικρατείας ζητώντας δικαίωση, ενώ παράλληλα ζητάμε επείγουσα συνάντηση
με το νέο Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη».
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Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 Ζητούν επείγουσα συνάντηση με το νέο Υπουργό Υγείας Μ. Χρυσοχοΐδη
Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν τους καταβλήθηκε και αφαιρέθηκε από τα δεδουλευμένα
τους, ήταν 23.000.000 ευρώ
 
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών –
Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback. Πιο συγκεκριμένα, κατέθεσε αίτηση ακύρωσης
ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ. ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023
απόφαση του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια δαπανών του Εθνικού Οργανισμού
Παροχής Υπηρεσιών Υγείας – Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και
ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023),
κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις
παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια
φυσικοθεραπείας.
Ο Π.Σ.Φ., από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα
clawback) στους συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ φυσικοθεραπευτές, είχε αντιδράσει έντονα,
τονίζοντας τον εντελώς άδικο χαρακτήρα του συγκεκριμένου μέτρου, που περιορίζει δραστικά
το ύψος των ήδη συμφωνημένων απολαβών τους.
Οι τότε ηγεσίες του υπουργείου Υγείας και του ΕΟΠΥΥ, ως δικαιολογητική βάση για την
επιβολή του εν λόγω μέτρου, προέβαλαν την ανάγκη αντιμετώπισης της οξείας δημοσιονομικής
κρίσης, που υπαγόρευε την συγκράτηση της δαπάνης του ΕΟΠΥΥ εντός των ορίων του
λεγόμενου κλειστού προϋπολογισμού, ως απόρροια «μνημονιακής» υποχρέωσης της χώρας
μας.
Σήμερα, ωστόσο, τα δεδομένα έχουν αλλάξει.
Σύμφωνα με τις δηλώσεις του ίδιου του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη, η άρση της εποπτείας
την 20η Αυγούστου 2022, «…κλείνει έναν δωδεκαετή κύκλο που έφερε πόνο στους πολίτες,
καθήλωση στην οικονομία και διχασμό στην κοινωνία», ενώ ταυτόχρονα «…σηματοδοτεί το
τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους: δυσβάσταχτοι φόροι και
περικοπές μισθών και συντάξεων».
Δυστυχώς όμως, φαίνεται ότι οι Φυσικοθεραπευτές και τα συναφή επαγγέλματα υγείας τα
οποία υφίστανται το ληστρικό μέτρο του clawback, βρίσκονται, για ανεξήγητους λόγους, στο
στόχαστρο της κυβέρνησης, η οποία συνεχίζει να «σφυρίζει αδιάφορα» στις εκκλήσεις. για την
κατάργηση του συγκεκριμένου μέτρου.
Το χειρότερο δε είναι ότι, το υπουργείο Υγείας και τα συναρμόδια υπουργεία, αρνούνται να
κάνουν οποιοδήποτε βήμα προς την κατεύθυνση της  απάλειψης αυτής της αδικίας.
Ο Π.Σ.Φ. έχει καταθέσει σειρά προτάσεων, όπως π.χ. την αύξηση του κλειστού
προϋπολογισμού του ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται στην
πραγματική ετήσια ζήτηση ή τον συμψηφισμό του clawback με δαπάνες R&D και επενδυτικών
σχεδίων για τα εργαστήρια φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους κλάδους. Εντούτοις, οι
αρμόδιοι φορείς κωφεύουν.
Κατόπιν όλων αυτών, ο Π.Σ.Φ., εξαντλώντας τα νόμιμα μέσα, αποφάσισε να προσφύγει στο
ΣτΕ για την κατάργηση του ληστρικού μνημονιακού μέτρου του clawback, καθώς θεωρεί
επιεικώς απαράδεκτη τη στάση του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου Υγείας και των συναρμόδιων
υπουργείων, που συνεχίζουν την ισχύ ενός μνημονιακού μέτρου, που επιβλήθηκε σε άλλες
εποχές, όπου προτεραιότητα ήταν η σωτηρία ενός έθνους από την οικονομική καταστροφή.
Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση αυτής της “ληστείας”.
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Ο Πρόεδρος του Π.Σ.Φ Πέτρος Λυμπερίδης δήλωσε για το θέμα: «Δεν είναι δυνατόν να
συνεχίσουμε να δεχόμαστε την αφαίμαξη από τις συμφωνημένες αμοιβές μας, για υπηρεσίες
που αποδεδειγμένα παρέχουν.
Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν καταβλήθηκε στους φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε
από τα δεδουλευμένα τους, λόγω των ληστρικών μέτρων ήταν 23.000.000 ευρώ.
Πρέπει να καταλάβει η Κυβέρνηση ότι με 78.000.000 ευρώ δεν μπορούν να καλυφθούν οι
ανάγκες 11.000.000 πολιτών για φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με τον ίδιο πληθυσμό,
δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή 700.000.000 ευρώ.
Για τον κλάδο των φυσικοθεραπευτών, δεν ισχύουν καν τα γελοία και απαράδεκτα
επιχειρήματα της “τεχνητής ζήτησης” και της “εικονικής εκτέλεσης”, καθώς οι φυσικοθεραπευτές
δεν μπορούν οι ίδιοι να συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που πραγματοποιούν, πολύ
περισσότερο δε πλέον από τη στιγμή που για να κατατεθεί ένα παραπεμπτικό, ΑΠΑΙΤΕΙΤΑΙ Η
ΕΙΣΑΓΩΓΗ κωδικού μιας χρήσης (OTP), τον οποίο αποστέλλει ο ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό
κινητό του ασφαλισμένου και αυτός τον γνωστοποιεί στον φυσικοθεραπευτή, ΜΟΝΟ εάν
προσέλθει και εκτελέσει τις συνεδρίες.
Το απαράδεκτο μνημονιακό μέτρο, το οποίο “βολεύει” τις κυβερνήσεις αλλά καταστρέφει
οικονομικά εμάς και τις οικογένειές μας,  πρέπει να λάβει τέλος και γι΄ αυτό προσφύγαμε στο
Συμβούλιο της Επικρατείας ζητώντας δικαίωση, ενώ παράλληλα ζητάμε επείγουσα συνάντηση
με το νέο Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη».
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Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback!
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών –
Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback. Πιο συγκεκριμένα, κατέθεσε αίτηση ακύρωσης
ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ. ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023
απόφαση του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια δαπανών του Εθνικού Οργανισμού
Παροχής Υπηρεσιών Υγείας – Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και
ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023),
κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις
παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια
φυσικοθεραπείας.
Ο Π.Σ.Φ., από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα
clawback) στους συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ φυσικοθεραπευτές, είχε αντιδράσει έντονα,
τονίζοντας τον εντελώς άδικο χαρακτήρα του συγκεκριμένου μέτρου, που περιορίζει δραστικά
το ύψος των ήδη συμφωνημένων απολαβών τους.
Οι τότε ηγεσίες του υπουργείου Υγείας και του ΕΟΠΥΥ, ως δικαιολογητική βάση για την
επιβολή του εν λόγω μέτρου, προέβαλαν την ανάγκη αντιμετώπισης της οξείας δημοσιονομικής
κρίσης, που υπαγόρευε την συγκράτηση της δαπάνης του ΕΟΠΥΥ εντός των ορίων του
λεγόμενου κλειστού προϋπολογισμού, ως απόρροια «μνημονιακής» υποχρέωσης της χώρας
μας.
Σήμερα, ωστόσο, τα δεδομένα έχουν αλλάξει.
Σύμφωνα με τις δηλώσεις του ίδιου του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη, η άρση της εποπτείας
την 20η Αυγούστου 2022, «…κλείνει έναν δωδεκαετή κύκλο που έφερε πόνο στους πολίτες,
καθήλωση στην οικονομία και διχασμό στην κοινωνία», ενώ ταυτόχρονα «…σηματοδοτεί το
τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους: δυσβάσταχτοι φόροι και
περικοπές μισθών και συντάξεων».
Δυστυχώς όμως, φαίνεται ότι οι Φυσικοθεραπευτές και τα συναφή επαγγέλματα υγείας τα
οποία υφίστανται το ληστρικό μέτρο του clawback, βρίσκονται, για ανεξήγητους λόγους, στο
στόχαστρο της κυβέρνησης, η οποία συνεχίζει να «σφυρίζει αδιάφορα» στις εκκλήσεις. για την
κατάργηση του συγκεκριμένου μέτρου.
Το χειρότερο δε είναι ότι, το υπουργείο Υγείας και τα συναρμόδια υπουργεία, αρνούνται να
κάνουν οποιοδήποτε βήμα προς την κατεύθυνση της απάλειψης αυτής της αδικίας.
Ο Π.Σ.Φ. έχει καταθέσει σειρά προτάσεων, όπως π.χ. την αύξηση του κλειστού
προϋπολογισμού του ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται στην
πραγματική ετήσια ζήτηση ή τον συμψηφισμό του clawback με δαπάνες R&D και επενδυτικών
σχεδίων για τα εργαστήρια φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους κλάδους. Εντούτοις, οι
αρμόδιοι φορείς κωφεύουν.
Κατόπιν όλων αυτών, ο Π.Σ.Φ., εξαντλώντας τα νόμιμα μέσα, αποφάσισε να προσφύγει στο
ΣτΕ για την κατάργηση του ληστρικού μνημονιακού μέτρου του clawback, καθώς θεωρεί
επιεικώς απαράδεκτη τη στάση του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου Υγείας και των συναρμόδιων
υπουργείων, που συνεχίζουν την ισχύ ενός μνημονιακού μέτρου, που επιβλήθηκε σε άλλες
εποχές, όπου προτεραιότητα ήταν η σωτηρία ενός έθνους από την οικονομική καταστροφή.
Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση αυτής της “ληστείας”.
Ο Πρόεδρος του Π.Σ.Φ Πέτρος Λυμπερίδης δήλωσε για το θέμα: «Δεν είναι δυνατόν να
συνεχίσουμε να δεχόμαστε την αφαίμαξη από τις συμφωνημένες αμοιβές μας, για υπηρεσίες
που αποδεδειγμένα παρέχουν. Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν καταβλήθηκε στους
φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε από τα δεδουλευμένα τους, λόγω των ληστρικών μέτρων
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ήταν 23.000.000 ευρώ. Πρέπει να καταλάβει η Κυβέρνηση ότι με 78.000.000 ευρώ δεν
μπορούν να καλυφθούν οι ανάγκες 11.000.000 πολιτών για φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με
τον ίδιο πληθυσμό, δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή 700.000.000 ευρώ. Για τον κλάδο
των φυσικοθεραπευτών, δεν ισχύουν καν τα γελοία και απαράδεκτα επιχειρήματα της
“τεχνητής ζήτησης” και της “εικονικής εκτέλεσης”, καθώς οι φυσικοθεραπευτές δεν μπορούν οι
ίδιοι να συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που πραγματοποιούν, πολύ περισσότερο δε πλέον
από τη στιγμή που για να κατατεθεί ένα παραπεμπτικό, ΑΠΑΙΤΕΙΤΑΙ Η ΕΙΣΑΓΩΓΗ κωδικού
μιας χρήσης (OTP), τον οποίο αποστέλλει ο ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό κινητό του ασφαλισμένου
και αυτός τον γνωστοποιεί στον φυσικοθεραπευτή, ΜΟΝΟ εάν προσέλθει και εκτελέσει τις
συνεδρίες. Το απαράδεκτο μνημονιακό μέτρο, το οποίο “βολεύει” τις κυβερνήσεις αλλά
καταστρέφει οικονομικά εμάς και τις οικογένειές μας, πρέπει να λάβει τέλος και γι΄ αυτό
προσφύγαμε στο Συμβούλιο της Επικρατείας ζητώντας δικαίωση, ενώ παράλληλα ζητάμε
επείγουσα συνάντηση με το νέο Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη».
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Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback!
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών –
Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback. Πιο συγκεκριμένα, κατέθεσε αίτηση ακύρωσης
ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ. ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023
απόφαση του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια δαπανών του Εθνικού Οργανισμού
Παροχής Υπηρεσιών Υγείας - Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και
ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023),
κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις
παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια
φυσικοθεραπείας.
Ο Π.Σ.Φ., από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα
clawback) στους συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ φυσικοθεραπευτές, είχε...
ΔΙΑΒΑΣΤΕ ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΑ ΕΔΩ
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Στο ΣτΕ εκ νέου οι φυσικοθεραπευτές για το clawback
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Επείγουσα συνάντηση με τον υπουργό Υγείας, Μιχάλη Χρυσοχοΐδη, ζητούν οι
φυσικοθεραπευτές με αίτημα την κατάργηση του clawback. 
Σήμερα, ωστόσο, τα δεδομένα έχουν αλλάξει, επισημαίνει ο ΠΣΦ και παραθέτει δηλώσεις του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, σχετικά με την άρση της εποπτείας στις 20 Αυγούστου
2022: «…σηματοδοτεί το τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους:
δυσβάσταχτοι φόροι και περικοπές μισθών και συντάξεων».
Ο Σύλλογος τονίζει ότι «δυστυχώς, όμως, φαίνεται ότι οι φυσικοθεραπευτές και τα συναφή
επαγγέλματα υγείας τα οποία υφίστανται το ληστρικό μέτρο του clawback, βρίσκονται, για
ανεξήγητους λόγους, στο στόχαστρο της κυβέρνησης, η οποία συνεχίζει να "σφυρίζει
αδιάφορα" στις εκκλήσεις, για την κατάργηση του συγκεκριμένου μέτρου. Το χειρότερο δε είναι
ότι, το υπουργείο Υγείας και τα συναρμόδια υπουργεία, αρνούνται να κάνουν οποιοδήποτε
βήμα προς την κατεύθυνση της απάλειψης αυτής της αδικίας».
Ο ΠΣΦ έχει καταθέσει σειρά προτάσεων, όπως π.χ. την αύξηση του κλειστού προϋπολογισμού
του ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται στην πραγματική ετήσια ζήτηση
ή τον συμψηφισμό του clawback με δαπάνες για Έρευνα και Ανάπτυξη και επενδυτικών
σχεδίων για τα εργαστήρια φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους κλάδους.
Επειδή, όμως, «οι αρμόδιοι φορείς κωφεύουν», ο ΠΦΣ εξαντλώντας τα νόμιμα μέσα,
αποφάσισε να προσφύγει στο ΣτΕ για την κατάργηση του «ληστρικού» μνημονιακού μέτρου
του clawback, καθώς θεωρεί επιεικώς απαράδεκτη τη στάση του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου
Υγείας και των συναρμόδιων υπουργείων, που συνεχίζουν την ισχύ ενός μνημονιακού μέτρου,
που επιβλήθηκε σε άλλες εποχές, κατά τις οποίες «προτεραιότητα ήταν η σωτηρία ενός έθνους
από την οικονομική καταστροφή. Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση αυτής της
"ληστείας"».
Ο Πρόεδρος του ΠΣΦ Πέτρος Λυμπερίδης δήλωσε για το θέμα: «Δεν είναι δυνατόν να
συνεχίσουμε να δεχόμαστε την αφαίμαξη από τις συμφωνημένες αμοιβές μας, για υπηρεσίες
που αποδεδειγμένα παρέχουν. Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν καταβλήθηκε στους
φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε από τα δεδουλευμένα τους, λόγω των ληστρικών μέτρων
ήταν 23.000.000 ευρώ. Πρέπει να καταλάβει η κυβέρνηση ότι με 78.000.000 ευρώ δεν
μπορούν να καλυφθούν οι ανάγκες 11.000.000 πολιτών για φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με
τον ίδιο πληθυσμό, δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή 700.000.000 ευρώ.
Για τον κλάδο των φυσικοθεραπευτών, δεν ισχύουν καν τα γελοία και απαράδεκτα
επιχειρήματα της "τεχνητής ζήτησης" και της "εικονικής εκτέλεσης", καθώς οι
φυσικοθεραπευτές δεν μπορούν οι ίδιοι να συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που
πραγματοποιούν, πολύ περισσότερο δε πλέον από τη στιγμή που για να κατατεθεί ένα
παραπεμπτικό, απαιτείται η εισαγωγή κωδικού μιας χρήσης (OTP), τον οποίο αποστέλλει ο
ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό κινητό του ασφαλισμένου και αυτός τον γνωστοποιεί στον
φυσικοθεραπευτή, μόνο εάν προσέλθει και εκτελέσει τις συνεδρίες.
Το απαράδεκτο μνημονιακό μέτρο, το οποίο "βολεύει" τις κυβερνήσεις αλλά καταστρέφει
οικονομικά εμάς και τις οικογένειές μας, πρέπει να λάβει τέλος και γι΄ αυτό προσφύγαμε στο
Συμβούλιο της Επικρατείας ζητώντας δικαίωση, ενώ παράλληλα ζητάμε επείγουσα συνάντηση
με το νέο Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη» καταλήγει ο πρόεδρος των
φυσικοθεραπευτών.
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Φυσικοθεραπευτές: Ληστρική η συνέχιση εφαρμογής του clawback- Προσφυγή στο ΣτΕ
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Σε ένδικα μέσα και δη στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο Πανελλήνιος Σύλλογος
Φυσικοθεραπευτών – Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback. Ο σύλλογος ζητά
συνάντηση με τον νέο υπουργό Υγείας.
Τελεία στην εφαρμογή του μέτρου ζητά να μπει από το ΣτΕ ο ΠΣΦ με αίτηση ακύρωσης της
υπ’ αριθμ. ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023 απόφαση του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια
δαπανών του Εθνικού Οργανισμού Παροχής Υπηρεσιών Υγείας – Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για
παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής
διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023). Συγκεκριμένα, ο σύλλογος προσέφυγε κατά το μέρος
που αφορά τον προσδιορισμό επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις παρεχόμενες υπηρεσίες
φυσικοθεραπείας από φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια φυσικοθεραπείας. Ο Π.Σ.Φ. έχει
στηλιτεύσει  κατ’ επανάληψη «τον εντελώς άδικο χαρακτήρα του συγκεκριμένου μέτρου, που
περιορίζει δραστικά το ύψος των ήδη συμφωνημένων απολαβών τους». Το εν λόγω μέτρου
είχε επιβληθεί εξαιτίας της  ανάγκης «αντιμετώπισης της οξείας δημοσιονομικής κρίσης, που
υπαγόρευε την συγκράτηση της δαπάνης του ΕΟΠΥΥ εντός των ορίων του λεγόμενου κλειστού
προϋπολογισμού, ως απόρροια «μνημονιακής» υποχρέωσης της χώρας μας». Όμως ο
σύλλογος  επικαλείται τις δηλώσεις του πρωθυπουργού περί άρσης της εποπτείας την
20η Αυγούστου 2022, «…κλείνει έναν δωδεκαετή κύκλο που έφερε πόνο στους πολίτες,
καθήλωση στην οικονομία και διχασμό στην κοινωνία», ενώ ταυτόχρονα «…σηματοδοτεί το
τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους: δυσβάσταχτοι φόροι και
περικοπές μισθών και συντάξεων».
Ωστόσο, ο κλάδος υπομένει το ληστρικό μέτρο του clawback,  και σύμφωνα με τον ΠΦΣ η
κυβέρνηση «συνεχίζει να «σφυρίζει αδιάφορα» στις εκκλήσεις. για την κατάργηση του
συγκεκριμένου μέτρου». Μάλιστα ο σύλλογος κατηγορεί  το υπουργείο Υγείας και τα
συναρμόδια υπουργεία πως  «αρνούνται να κάνουν οποιοδήποτε βήμα προς την κατεύθυνση
της  απάλειψης αυτής της αδικίας».
Από την πλευρά του ο σύλλογος έχει προτείνει την αύξηση του κλειστού προϋπολογισμού του
ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, «ώστε να ανταποκρίνεται στην πραγματική ετήσια ζήτηση ή τον
συμψηφισμό του clawback με δαπάνες R&D και επενδυτικών σχεδίων για τα εργαστήρια
φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους κλάδους. Εντούτοις, οι αρμόδιοι φορείς
κωφεύουν».  Ακόμη, ο σύλλογος «θεωρεί επιεικώς απαράδεκτη τη στάση του ΕΟΠΥΥ, του
υπουργείου Υγείας και των συναρμόδιων υπουργείων, που συνεχίζουν την ισχύ ενός
μνημονιακού μέτρου, που επιβλήθηκε σε άλλες εποχές, όπου προτεραιότητα ήταν η σωτηρία
ενός έθνους από την οικονομική καταστροφή.Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση
αυτής της “ληστείας”».
Ο Πρόεδρος του Π.Σ.Φ Πέτρος Λυμπερίδης επισημαίνει μεταξύ άλλων «μόνο το έτος 2022, το
ποσό που δεν καταβλήθηκε στους φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε από τα δεδουλευμένα
τους, λόγω των ληστρικών μέτρων ήταν 23.000.000 ευρώ. Πρέπει να καταλάβει η Κυβέρνηση
ότι με 78.000.000 ευρώ δεν μπορούν να καλυφθούν οι ανάγκες 11.000.000 πολιτών για
φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με τον ίδιο πληθυσμό, δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή
700.000.000 ευρώ».
Μάλιστα, ο κ. Λυμπερίδης σχολιάζει ότι ο κλάδος δεν μπορεί να κατηγορηθεί για “τεχνητή
ζήτηση” και  “εικονική εκτέλεση”, αφού «οι φυσικοθεραπευτές δεν μπορούν οι ίδιοι να
συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που πραγματοποιούν, πολύ περισσότερο δε πλέον από τη
στιγμή που για να κατατεθεί ένα παραπεμπτικό, απαιτειται η εισαγωγη κωδικού μιας χρήσης
(otp), τον οποίο αποστέλλει ο ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό κινητό του ασφαλισμένου και αυτός τον
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γνωστοποιεί στον φυσικοθεραπευτή, ΜΟΝΟ εάν προσέλθει και εκτελέσει τις συνεδρίες».
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Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών –
Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback. Πιο συγκεκριμένα, κατέθεσε αίτηση ακύρωσης
ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ. ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023
απόφαση του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια δαπανών του Εθνικού Οργανισμού
Παροχής Υπηρεσιών Υγείας – Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και
ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023),
κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις
παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια
φυσικοθεραπείας.
Ο Π.Σ.Φ., από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα
clawback) στους συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ φυσικοθεραπευτές, είχε αντιδράσει έντονα,
τονίζοντας τον εντελώς άδικο χαρακτήρα του συγκεκριμένου μέτρου, που περιορίζει δραστικά
το ύψος των ήδη συμφωνημένων απολαβών τους.
Οι τότε ηγεσίες του υπουργείου Υγείας και του ΕΟΠΥΥ, ως δικαιολογητική βάση για την
επιβολή του εν λόγω μέτρου, προέβαλαν την ανάγκη αντιμετώπισης της οξείας δημοσιονομικής
κρίσης, που υπαγόρευε την συγκράτηση της δαπάνης του ΕΟΠΥΥ εντός των ορίων του
λεγόμενου κλειστού προϋπολογισμού, ως απόρροια «μνημονιακής» υποχρέωσης της χώρας
μας.
Σήμερα, ωστόσο, τα δεδομένα έχουν αλλάξει.
Σύμφωνα με τις δηλώσεις του ίδιου του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη, η άρση της εποπτείας
την 20η Αυγούστου 2022, «…κλείνει έναν δωδεκαετή κύκλο που έφερε πόνο στους πολίτες,
καθήλωση στην οικονομία και διχασμό στην κοινωνία», ενώ ταυτόχρονα «…σηματοδοτεί το
τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους: δυσβάσταχτοι φόροι και
περικοπές μισθών και συντάξεων».
Δυστυχώς όμως, φαίνεται ότι οι Φυσικοθεραπευτές και τα συναφή επαγγέλματα υγείας τα
οποία υφίστανται το ληστρικό μέτρο του clawback, βρίσκονται, για ανεξήγητους λόγους, στο
στόχαστρο της κυβέρνησης, η οποία συνεχίζει να «σφυρίζει αδιάφορα» στις εκκλήσεις. για την
κατάργηση του συγκεκριμένου μέτρου.
Το χειρότερο δε είναι ότι, το υπουργείο Υγείας και τα συναρμόδια υπουργεία, αρνούνται να
κάνουν οποιοδήποτε βήμα προς την κατεύθυνση της  απάλειψης αυτής της αδικίας.
Ο Π.Σ.Φ. έχει καταθέσει σειρά προτάσεων, όπως π.χ. την αύξηση του κλειστού
προϋπολογισμού του ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται στην
πραγματική ετήσια ζήτηση ή τον συμψηφισμό του clawback με δαπάνες R&D και επενδυτικών
σχεδίων για τα εργαστήρια φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους κλάδους. Εντούτοις, οι
αρμόδιοι φορείς κωφεύουν.      
Κατόπιν όλων αυτών, ο Π.Σ.Φ., εξαντλώντας τα νόμιμα μέσα, αποφάσισε να προσφύγει στο
ΣτΕ για την κατάργηση του ληστρικού μνημονιακού μέτρου του clawback, καθώς θεωρεί
επιεικώς απαράδεκτη τη στάση του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου Υγείας και των συναρμόδιων
υπουργείων, που συνεχίζουν την ισχύ ενός μνημονιακού μέτρου, που επιβλήθηκε σε άλλες
εποχές, όπου προτεραιότητα ήταν η σωτηρία ενός έθνους από την οικονομική καταστροφή.
Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση αυτής της “ληστείας”.
Ο Πρόεδρος του Π.Σ.Φ Πέτρος Λυμπερίδης δήλωσε για το θέμα: «Δεν είναι δυνατόν να
συνεχίσουμε να δεχόμαστε την αφαίμαξη από τις συμφωνημένες αμοιβές μας, για υπηρεσίες
που αποδεδειγμένα παρέχουν.
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Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν καταβλήθηκε στους φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε
από τα δεδουλευμένα τους, λόγω των ληστρικών μέτρων ήταν 23.000.000 ευρώ.
Πρέπει να καταλάβει η Κυβέρνηση ότι με 78.000.000 ευρώ δεν μπορούν να καλυφθούν οι
ανάγκες 11.000.000 πολιτών για φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με τον ίδιο πληθυσμό,
δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή 700.000.000 ευρώ.
Για τον κλάδο των φυσικοθεραπευτών, δεν ισχύουν καν τα γελοία και απαράδεκτα
επιχειρήματα της “τεχνητής ζήτησης” και της “εικονικής εκτέλεσης”, καθώς οι φυσικοθεραπευτές
δεν μπορούν οι ίδιοι να συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που πραγματοποιούν, πολύ
περισσότερο δε πλέον από τη στιγμή που για να κατατεθεί ένα παραπεμπτικό, ΑΠΑΙΤΕΙΤΑΙ Η
ΕΙΣΑΓΩΓΗ κωδικού μιας χρήσης (OTP), τον οποίο αποστέλλει ο ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό
κινητό του ασφαλισμένου και αυτός τον γνωστοποιεί στον φυσικοθεραπευτή, ΜΟΝΟ εάν
προσέλθει και εκτελέσει τις συνεδρίες.
Το απαράδεκτο μνημονιακό μέτρο, το οποίο “βολεύει” τις κυβερνήσεις αλλά καταστρέφει
οικονομικά εμάς και τις οικογένειές μας,  πρέπει να λάβει τέλος και γι΄ αυτό προσφύγαμε στο
Συμβούλιο της Επικρατείας ζητώντας δικαίωση, ενώ παράλληλα ζητάμε επείγουσα συνάντηση
με το νέο Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη».    
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Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
 Ζητούν επείγουσα συνάντηση με το νέο Υπουργό Υγείας Μ. Χρυσοχοΐδη Μόνο το έτος 2022,
το ποσό που δεν τους καταβλήθηκε και αφαιρέθηκε από τα δεδουλευμένα τους, ήταν
23.000.000 ευρώ
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών –
Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback. Πιο συγκεκριμένα, κατέθεσε αίτηση ακύρωσης
ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ. ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023
απόφαση του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια δαπανών του Εθνικού Οργανισμού
Παροχής Υπηρεσιών Υγείας – Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και
ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023),
κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις
παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια
φυσικοθεραπείας.
Ακολουθήστε μας στο Google News
Ο Π.Σ.Φ., από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα
clawback) στους συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ φυσικοθεραπευτές, είχε αντιδράσει έντονα,
τονίζοντας τον εντελώς άδικο χαρακτήρα του συγκεκριμένου μέτρου, που περιορίζει δραστικά
το ύψος των ήδη συμφωνημένων απολαβών τους.
Οι τότε ηγεσίες του υπουργείου Υγείας και του ΕΟΠΥΥ, ως δικαιολογητική βάση για την
επιβολή του εν λόγω μέτρου, προέβαλαν την ανάγκη αντιμετώπισης της οξείας δημοσιονομικής
κρίσης, που υπαγόρευε την συγκράτηση της δαπάνης του ΕΟΠΥΥ εντός των ορίων του
λεγόμενου κλειστού προϋπολογισμού, ως απόρροια «μνημονιακής» υποχρέωσης της χώρας
μας.
Σήμερα, ωστόσο, τα δεδομένα έχουν αλλάξει.
Σύμφωνα με τις δηλώσεις του ίδιου του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη, η άρση της εποπτείας
την 20η Αυγούστου 2022, «…κλείνει έναν δωδεκαετή κύκλο που έφερε πόνο στους πολίτες,
καθήλωση στην οικονομία και διχασμό στην κοινωνία», ενώ ταυτόχρονα «…σηματοδοτεί το
τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους: δυσβάσταχτοι φόροι και
περικοπές μισθών και συντάξεων».
Δυστυχώς όμως, φαίνεται ότι οι Φυσικοθεραπευτές και τα συναφή επαγγέλματα υγείας τα
οποία υφίστανται το ληστρικό μέτρο του clawback, βρίσκονται, για ανεξήγητους λόγους, στο
στόχαστρο της κυβέρνησης, η οποία συνεχίζει να «σφυρίζει αδιάφορα» στις εκκλήσεις. για την
κατάργηση του συγκεκριμένου μέτρου.
Το χειρότερο δε είναι ότι, το υπουργείο Υγείας και τα συναρμόδια υπουργεία, αρνούνται να
κάνουν οποιοδήποτε βήμα προς την κατεύθυνση της  απάλειψης αυτής της αδικίας.
Ο Π.Σ.Φ. έχει καταθέσει σειρά προτάσεων, όπως π.χ. την αύξηση του κλειστού
προϋπολογισμού του ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται στην
πραγματική ετήσια ζήτηση ή τον συμψηφισμό του clawback με δαπάνες R&D και επενδυτικών
σχεδίων για τα εργαστήρια φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους κλάδους. Εντούτοις, οι
αρμόδιοι φορείς κωφεύουν.      
Κατόπιν όλων αυτών, ο Π.Σ.Φ., εξαντλώντας τα νόμιμα μέσα, αποφάσισε να προσφύγει στο
ΣτΕ για την κατάργηση του ληστρικού μνημονιακού μέτρου του clawback, καθώς θεωρεί
επιεικώς απαράδεκτη τη στάση του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου Υγείας και των συναρμόδιων
υπουργείων, που συνεχίζουν την ισχύ ενός μνημονιακού μέτρου, που επιβλήθηκε σε άλλες
εποχές, όπου προτεραιότητα ήταν η σωτηρία ενός έθνους από την οικονομική καταστροφή.
Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση αυτής της “ληστείας”.
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Ο Πρόεδρος του Π.Σ.Φ Πέτρος Λυμπερίδης δήλωσε για το θέμα: «Δεν είναι δυνατόν να
συνεχίσουμε να δεχόμαστε την αφαίμαξη από τις συμφωνημένες αμοιβές μας, για υπηρεσίες
που αποδεδειγμένα παρέχουν.
Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν καταβλήθηκε στους φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε
από τα δεδουλευμένα τους, λόγω των ληστρικών μέτρων ήταν 23.000.000 ευρώ.
Πρέπει να καταλάβει η Κυβέρνηση ότι με 78.000.000 ευρώ δεν μπορούν να καλυφθούν οι
ανάγκες 11.000.000 πολιτών για φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με τον ίδιο πληθυσμό,
δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή 700.000.000 ευρώ.
Για τον κλάδο των φυσικοθεραπευτών, δεν ισχύουν καν τα γελοία και απαράδεκτα
επιχειρήματα της “τεχνητής ζήτησης” και της “εικονικής εκτέλεσης”, καθώς οι φυσικοθεραπευτές
δεν μπορούν οι ίδιοι να συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που πραγματοποιούν, πολύ
περισσότερο δε πλέον από τη στιγμή που για να κατατεθεί ένα παραπεμπτικό, ΑΠΑΙΤΕΙΤΑΙ Η
ΕΙΣΑΓΩΓΗ κωδικού μιας χρήσης (OTP), τον οποίο αποστέλλει ο ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό
κινητό του ασφαλισμένου και αυτός τον γνωστοποιεί στον φυσικοθεραπευτή, ΜΟΝΟ εάν
προσέλθει και εκτελέσει τις συνεδρίες.
Το απαράδεκτο μνημονιακό μέτρο, το οποίο “βολεύει” τις κυβερνήσεις αλλά καταστρέφει
οικονομικά εμάς και τις οικογένειές μας,  πρέπει να λάβει τέλος και γι΄ αυτό προσφύγαμε στο
Συμβούλιο της Επικρατείας ζητώντας δικαίωση, ενώ παράλληλα ζητάμε επείγουσα συνάντηση
με το νέο Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη».    
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Στο ΣτΕ προσέφυγαν εκ νέου οι Φυσικοθεραπευτές για την ακύρωση του clawback
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ο Π.Σ.Φ., από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής στους
συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ φυσικοθεραπευτές, είχε αντιδράσει έντονα.
Στο Συμβούλιο της Επικρατείας προσέφυγε ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευτών –
Π.Σ.Φ. ΝΠΔΔ για την κατάργηση του clawback. Πιο συγκεκριμένα, κατέθεσε αίτηση ακύρωσης
ενώπιον του Συμβουλίου της Επικρατείας της υπ’ αριθμ. ΕΑΛΕ/Γ.Π. 22522/19-04-2023
απόφασης του Υπουργού Υγείας (“Επιτρεπόμενα όρια δαπανών του Εθνικού Οργανισμού
Παροχής Υπηρεσιών Υγείας - Ε.Ο.Π.Υ.Υ. έτους 2023, για παρεχόμενες υπηρεσίες υγείας και
ιατροτεχνολογικά προϊόντα και συμπληρώματα ειδικής διατροφής”, ΦΕΚ Β΄2553/19-04-2023),
κατά το μέρος που αφορά τον προσδιορισμό επιτρεπόμενων ορίων δαπανών για τις
παρεχόμενες υπηρεσίες φυσικοθεραπείας από φυσικοθεραπευτές και εργαστήρια
φυσικοθεραπείας.
Ο Π.Σ.Φ., από την πρώτη στιγμή της επιβολής του μέτρου της αυτόματης επιστροφής (ρήτρα
clawback) στους συμβεβλημένους με τον ΕΟΠΥΥ φυσικοθεραπευτές, είχε αντιδράσει έντονα,
τονίζοντας τον εντελώς άδικο χαρακτήρα του συγκεκριμένου μέτρου, που περιορίζει δραστικά
το ύψος των ήδη συμφωνημένων απολαβών τους.
Οι τότε ηγεσίες του υπουργείου Υγείας και του ΕΟΠΥΥ, ως δικαιολογητική βάση για την
επιβολή του εν λόγω μέτρου, προέβαλαν την ανάγκη αντιμετώπισης της οξείας δημοσιονομικής
κρίσης, που υπαγόρευε τη συγκράτηση της δαπάνης του ΕΟΠΥΥ εντός των ορίων του
λεγόμενου κλειστού προϋπολογισμού, ως απόρροια «μνημονιακής» υποχρέωσης της χώρας
μας.
Σήμερα, ωστόσο, τα δεδομένα έχουν αλλάξει.
Σύμφωνα με τις δηλώσεις του ίδιου του πρωθυπουργού Κ. Μητσοτάκη, η άρση της εποπτείας
την 20η Αυγούστου 2022, «…κλείνει έναν δωδεκαετή κύκλο που έφερε πόνο στους πολίτες,
καθήλωση στην οικονομία και διχασμό στην κοινωνία», ενώ ταυτόχρονα «…σηματοδοτεί το
τέλος των Μνημονίων και όσων επιβλήθηκαν στο όνομά τους: δυσβάσταχτοι φόροι και
περικοπές μισθών και συντάξεων».
Δυστυχώς όμως, φαίνεται ότι οι Φυσικοθεραπευτές και τα συναφή επαγγέλματα υγείας τα
οποία υφίστανται το ληστρικό μέτρο του clawback, βρίσκονται, για ανεξήγητους λόγους, στο
στόχαστρο της κυβέρνησης, η οποία συνεχίζει να «σφυρίζει αδιάφορα» στις εκκλήσεις. για την
κατάργηση του συγκεκριμένου μέτρου.
Το χειρότερο δε είναι ότι, το υπουργείο Υγείας και τα συναρμόδια υπουργεία, αρνούνται να
κάνουν οποιοδήποτε βήμα προς την κατεύθυνση της  απάλειψης αυτής της αδικίας.
Ο Π.Σ.Φ. έχει καταθέσει σειρά προτάσεων, όπως π.χ. την αύξηση του κλειστού
προϋπολογισμού του ΕΟΠΥΥ για φυσικοθεραπείες, έτσι ώστε να ανταποκρίνεται στην
πραγματική ετήσια ζήτηση ή τον συμψηφισμό του clawback με δαπάνες R&D και επενδυτικών
σχεδίων για τα εργαστήρια φυσικοθεραπείας, όπως συνέβη με άλλους κλάδους. Εντούτοις, οι
αρμόδιοι φορείς κωφεύουν.      
Κατόπιν όλων αυτών, ο Π.Σ.Φ., εξαντλώντας τα νόμιμα μέσα, αποφάσισε να προσφύγει στο
ΣτΕ για την κατάργηση του ληστρικού μνημονιακού μέτρου του clawback, καθώς θεωρεί
επιεικώς απαράδεκτη τη στάση του ΕΟΠΥΥ, του υπουργείου Υγείας και των συναρμόδιων
υπουργείων, που συνεχίζουν την ισχύ ενός μνημονιακού μέτρου, που επιβλήθηκε σε άλλες
εποχές, όπου προτεραιότητα ήταν η σωτηρία ενός έθνους από την οικονομική καταστροφή.
Πλέον εκλείπουν οι δικαιολογίες για τη διόρθωση αυτής της “ληστείας”.
Ο Πρόεδρος του Π.Σ.Φ Πέτρος Λυμπερίδης, δήλωσε για το θέμα: «Δεν είναι δυνατόν να
συνεχίσουμε να δεχόμαστε την αφαίμαξη από τις συμφωνημένες αμοιβές μας, για υπηρεσίες
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που αποδεδειγμένα παρέχουν.
Μόνο το έτος 2022, το ποσό που δεν καταβλήθηκε στους φυσικοθεραπευτές και αφαιρέθηκε
από τα δεδουλευμένα τους, λόγω των ληστρικών μέτρων ήταν 23.000.000 ευρώ.
Πρέπει να καταλάβει η Κυβέρνηση ότι με 78.000.000 ευρώ δεν μπορούν να καλυφθούν οι
ανάγκες 11.000.000 πολιτών για φυσικοθεραπεία, όταν το Βέλγιο με τον ίδιο πληθυσμό,
δαπανά δεκαπλάσια κονδύλια, δηλαδή 700.000.000 ευρώ.
Για τον κλάδο των φυσικοθεραπευτών, δεν ισχύουν καν τα γελοία και απαράδεκτα
επιχειρήματα της “τεχνητής ζήτησης” και της “εικονικής εκτέλεσης”, καθώς οι φυσικοθεραπευτές
δεν μπορούν οι ίδιοι να συνταγογραφήσουν τις συνεδρίες που πραγματοποιούν, πολύ
περισσότερο δε πλέον από τη στιγμή που για να κατατεθεί ένα παραπεμπτικό, ΑΠΑΙΤΕΙΤΑΙ Η
ΕΙΣΑΓΩΓΗ κωδικού μιας χρήσης (OTP), τον οποίο αποστέλλει ο ΕΟΠΥΥ στο προσωπικό
κινητό του ασφαλισμένου και αυτός τον γνωστοποιεί στον φυσικοθεραπευτή, ΜΟΝΟ εάν
προσέλθει και εκτελέσει τις συνεδρίες.
Το απαράδεκτο μνημονιακό μέτρο, το οποίο “βολεύει” τις κυβερνήσεις αλλά καταστρέφει
οικονομικά εμάς και τις οικογένειές μας,  πρέπει να λάβει τέλος και γι΄ αυτό προσφύγαμε στο
Συμβούλιο της Επικρατείας ζητώντας δικαίωση, ενώ παράλληλα ζητάμε επείγουσα συνάντηση
με το νέο Υπουργό Υγείας Μιχάλη Χρυσοχοΐδη».    
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